
Protokół nr XXIX/21 
z XXIX Sesji Rady Powiatu Częstochowskiego 

odbytej w dniu 23 września 2021 roku  

 

Ad. 1 

Przewodniczący Rady Powiatu Andrzej Kubat o godz. 10:00 otworzył obrady XXIX Sesji 

witając radnych i innych uczestników.  

 

Ad. 2 

Przewodniczący Rady A. Kubat oświadczył, że w posiedzeniu uczestniczy 21 radnych, co wobec 

ustawowego składu Rady wynoszącego 25 osób stanowi quorum pozwalające na podejmowanie 

prawomocnych decyzji. Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.  

 

Radni nieobecni : 

- Maciej Janowski 

- Katarzyna Kapica 

- Bożena Lara 

- Adam Markowski  

 

Ad. 3 

Przewodniczący Rady A. Kubat poinformował, że radni otrzymali porządek obrad wraz z 

zawiadomieniem o sesji za pośrednictwem systemu eSesja. Zapytał, czy są uwagi i 

propozycje zmian. Wobec braku głosów poddał pod głosowanie porządek obrad. 

 

Rada Powiatu w obecności 21 radnych: jednomyślnie 21 głosami „za” przyjęła porządek 

obrad. 

Wyniki głosowania 

 

Głosowano w sprawie: Przyjęcie porządku obrad. 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Urszula Całusińska, Mieczysław Chudzik, Grzegorz Dyner, Marianna Dziura, Andrzej Goldsztajn, Adam Jaruga, Gwidon Jelonek, 

Henryk Kasiura, Robert Knysak, Monika Kosielak, Andrzej Kubat, Elżbieta Łągiewka, Magdalena Maciążka, Jan Miarzyński, Adam 

Morzyk, Ignacy Palutek, Krzysztof Smela, Joanna Tekiela, Danuta Tomza, Edyta Wierzbińska, Adam Wochal 

 

NIEOBECNI (4) 

Maciej Janowski, Katarzyna Kapica, Bożena Lara, Adam Markowski 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie obrad XXIX Sesji i powitanie.  

2. Stwierdzenie prawomocności obrad.   

3. Przedstawienie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 

5. Powołanie komisji uchwał i wniosków. 

6. Informacja z działalności Starosty i Zarządu w okresie międzysesyjnym. 

7. Informacja o sytuacji na rynku pracy i formach łagodzenia skutków bezrobocia w 

powiecie częstochowskim. 

8. Sprawozdania z działań podejmowanych przez PGW Wody Polskie na terenie powiatu  

częstochowskiego w 2021 roku. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Powiatu 

Częstochowskiego na lata 2021 – 2028. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie powiatu częstochowskiego na 2021 rok. 
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11. Podjęcie uchwały w sprawie niedochodzenia należności pieniężnych mających 

charakter cywilnoprawny przypadających Powiatowi Częstochowskiemu lub jego 

jednostkom organizacyjnym. 

12. Sprawozdanie Komisji Rewizyjnej za I półrocze 2021 roku. 

13. Korespondencja Rady Powiatu w okresie międzysesyjnym. 

14. Wnioski i oświadczenia radnych; komunikaty.  

15. Zamknięcie obrad XXIX Sesji. 

 

Starosta K. Smela złożył podziękowania Włodarzom Gminy Kłomnice za współ organizację 

Dożynek Powiatowych. Następnie odczytał list gratulacyjny, który przekazał na ręce Wice 

Wójta Adama Śliwakowskiego.  

 

Wice Wójt Gminy Kłomnice A. Śliwakowski powiedział, że Dożynki odbyły się przede 

wszystkim dzięki pomocy druhów strażaków, kół gospodyń wiejskich, pracowników Urzędu 

Gminy oraz mieszkańców Gminy Kłomnice. Podziękował Staroście za wsparcie i pomoc.     

 

Ad. 4 

Przewodniczący Rady A. Kubat poinformował, że protokół nr XXVIII/21 z sesji w dniu  

16 sierpnia  2021 roku był udostępniony w Biurze Rady oraz w systemie eSesja, a także 

został wyłożony przed niniejszą sesją. 

 

Przewodniczący Rady A. Kubat zapytał, czy są uwagi do protokołu. W związku z ich 

brakiem poddał go pod głosowanie. 

 

Rada Powiatu w obecności 21 radnych jednomyślnie: 21 głosami „za” przyjęła protokół nr 

XXVIII/21. 

Wyniki głosowania 

 

Głosowano w sprawie: Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Urszula Całusińska, Mieczysław Chudzik, Grzegorz Dyner, Marianna Dziura, Andrzej Goldsztajn, Adam Jaruga, Gwidon Jelonek, 

Henryk Kasiura, Robert Knysak, Monika Kosielak, Andrzej Kubat, Elżbieta Łągiewka, Magdalena Maciążka, Jan Miarzyński, Adam 

Morzyk, Ignacy Palutek, Krzysztof Smela, Joanna Tekiela, Danuta Tomza, Edyta Wierzbińska, Adam Wochal 

 

NIEOBECNI (4) 

Maciej Janowski, Katarzyna Kapica, Bożena Lara, Adam Markowski 

 

Ad. 5 

Na wniosek Przewodniczącego Rady w uzgodnieniu z klubami radnych do Komisji Uchwał  

i Wniosków zaproponowano radnych: 

1. Robert  Knysak  

2. Adam Wochal  

 

Rada Powiatu w obecności 21 radnych jednomyślnie: 21 głosami „za” powołała Komisję 

Uchwał i Wniosków w ww. składzie. 

Wyniki głosowania 

Głosowano w sprawie: Powołanie komisji uchwał i wniosków. 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Urszula Całusińska, Mieczysław Chudzik, Grzegorz Dyner, Marianna Dziura, Andrzej Goldsztajn, Adam Jaruga, Gwidon Jelonek, 
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Henryk Kasiura, Robert Knysak, Monika Kosielak, Andrzej Kubat, Elżbieta Łągiewka, Magdalena Maciążka, Jan Miarzyński, Adam 

Morzyk, Ignacy Palutek, Krzysztof Smela, Joanna Tekiela, Danuta Tomza, Edyta Wierzbińska, Adam Wochal 

 

 

NIEOBECNI (4) 

Maciej Janowski, Katarzyna Kapica, Bożena Lara, Adam Markowski 

 

Przewodniczący Rady A. Kubat stwierdził powołanie Komisji Uchwał i Wniosków.  

 

Ad. 6  

Starosta K. Smela przedstawił sprawozdanie z działalności Starosty i Zarządu za okres 

międzysesyjny tj. od dnia 16 sierpnia 2021 roku omawiając zagadnienia omawiane na  

posiedzeniach Zarządu, w tym podjęte uchwały. Sprawozdanie obejmuje informację o 

zadaniach realizowanych przez poszczególne wydziały Starostwa i inne jednostki 

organizacyjne powiatu. Szerzej odniósł się do kwestii: 

 w szkołach podległych Powiatowi nabór jest lepszy niż w latach ubiegłych;  

 poinformował, że obecnie koordynacją współpracy z powiatem bodeńskim zajmuje się  

pani Katarzyna Zlotos pochodząca z Siemianowic. Delegacja pod kierownictwem 

członka Zarządu A.Morzyka była w Niemczech. Na przyszły rok zaplanowane są dwa 

terminy: w czerwcu wyjazd do Niemiec delegacji w składzie dwudziestu kilku 

osobowym, a w październiku w podobnym składzie przyjazd delegacji niemieckiej; 

 z Ukrainy nie ma żadnych sygnałów;  

 kontynuacja scaleń w gminie Kruszyna oraz na obiekcie w Przyrowie w m. Zarębice;  

 w Domach Pomocy Społecznej i Placówkach Opiekuńczo – Wychowawczych na 

obecną chwilę nie ma zakażeń COVID-19; 

 powiat czeka na środki ze złożonych trzech wniosków, jeśli chodzi o Polski Ład. 

Wnioski dotyczą następujących gmin: Mykanów (Stary Kocin, Nowy Kocin), Starcza 

(Starcza, Łysiec) i Konopiska (Kopalnia); 

 Powiat posiada dokumentacje na: budowę mostu w przebiegu drogi powiatowej 100 S 

w m. Jamno gmina Mykanów, na rozbudowę drogi powiatowej w m. Żuraw – Lipnik i 

na opracowanie przebudowy drogi powiatowej 1073 S Antoniów – Czarny Las, ul. 

Klonowa, ul. Słoneczna w gm. Mykanów.                

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu.  

 

Rada Powiatu przyjęła do wiadomości informację z działalności Zarządu w okresie 

międzysesyjnym.  

 

Ad. 7 

Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy P. Urbaniak przedstawił informację o sytuacji na 

rynku pracy i formach łagodzenia skutków bezrobocia w powiecie częstochowskim. 

Informacja stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. Na koniec sierpnia w Urzędzie 

Pracy zarejestrowano 7 686 bezrobotnych, w tym 3 250 w powiecie częstochowskim, podczas 

gdy w roku 2019 ogółem zarejestrowanych było 8 005, a w powiecie 3 444. Aktualna stopa 

bezrobocia w powiecie na koniec lipca wynosiła 7,6%; w Polsce 5,8% natomiast w roku 

poprzednim w powiecie wynosiła 8,2%; w Polsce 6,2%. Od stycznia do sierpnia ogółem 977 

osób brało udział w aktywizacji zawodowej obejmującej staże, roboty publiczne, szkolenia; w 

tym 607 z powiatu częstochowskiego. Na dzień 31 sierpnia 2021 roku PUP dysponował 

kwotą 66 531 198,30 zł, w tym 44 757 225,61 zł przeznaczoną na aktywne formy 

przeciwdziałania bezrobocia. Środki FP oraz EFS z przeznaczeniem na wsparcie i realizację 

Tarczy Antykryzysowej to: środki EFS Regionalny Program Operacyjny 3 780 611,00 zł, 

środki EFS Program Operacyjny Wiedza Edukacja Rozwój 2 500 000,00 zł i środki Funduszu 

Pracy 33 219 389,00 zł. W ramach tzw. Tarczy Antykryzysowej złożono 19 075 wniosków na 

niskooprocentowaną pożyczkę z Funduszu Pracy dla mikroprzedsiębiorców, z czego 18 204 

wniosków rozpatrzono pozytywnie.      
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Radny M. Chudzik powiedział, że prowadząc piętnastoosobową firmę udało się pozyskać z 

Powiatowego Urzędu Pracy ponad 60 000 zł. Wszystko przebiegło sprawnie. Większość 

spraw została załatwiona telefonicznie. Wyraził duży szacunek dla Powiatowego Urzędu 

Pracy. Uzyskano również wsparcie z ZUS-u. Najważniejsze było, aby utrzymać wszystkie 

stanowiska pracy. Największe pieniądze pozyskano z tzw. tarczy antykryzysowej z Polskiego 

Funduszu Rozwoju. Niestety wiele firm nie otrzymało wsparcia z tzw. Tarczy, gdyż 

zatrudniało pracowników „na czarno”. Przyznaje, że Rząd zadziałał w krótkim czasie bardzo 

dobrze. Pieniądze szybko wpływały na konta przedsiębiorców. Z Polskiego Funduszu 

Rozwoju otrzymał prawie 350 000 zł, z czego 138 000 zł podlegało umorzeniu po rozliczeniu.  

Do spłaty pozostało 199 000 zł przez 24 miesiące, jest to korzystne, gdyż nie ma odsetek. 

Łącznie na firmę otrzymał 219 629,13 zł. Osobiście uważa, że najbardziej ucierpiała branża 

turystyczna, gdyż była zamknięta, możliwość była tylko na wynos. Małe firmy otrzymywały 

tylko 5 000 zł i było trudno je utrzymać. Program wsparcia jaki przedstawił Rząd był bardzo 

dobry, było dużo pieniędzy na rynku dzięki czemu zaczęło się wszystko kręcić. Podziękował 

Dyrektorowi PUP za dobrą pracę.             

 

Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy P. Urbaniak stwierdził, że podziękowania należą się 

przede wszystkim pracownikom Powiatowego Urzędu Pracy. Podkreślił, że nakład pracy 

faktycznie był olbrzymi.  

 

Przewodniczący Rady A. Kubat wtrącił, że na Urząd Pracy zawsze można liczyć. 

 

Członek Zarządu H. Kasiura powiedział, że mimo lock down-u związanego z covidem 

wzrost liczby bezrobotnych nie nastąpił. Na terenie powiatu częstochowskiego bezrobocie 

zmniejszyło się o 194 osoby. Urząd Pracy wsparł małe i średnie firmy. Aktualna stopa 

bezrobocia w powiecie wynosi na lipiec 7,6%, w Polsce 5,8% i 4,7 % w województwie 

śląskim. Zauważył, że w grudniu 2020 roku stopa bezrobocia w powiecie częstochowskim 

wynosiła 8,2%. W imieniu Zarządu złożył podziękowania dla całej dyrekcji i wszystkich 

pracowników za aktywizacje osób bezrobotnych na terenie powiatu częstochowskiego.  

 

Radna U. Całusińska zapytała, jak wygląda sytuacja bezrobotnych absolwentów zarówno 

szkół średnich, jak i wyższych?  Czy łatwo jest otrzymać pracę? Czy są zachęty dla 

pracodawców by zatrudniali młodych ludzi? Jak wygląda opieka urzędu, aby młodzi ludzie 

nie uciekali za granicę? Spośród bezrobotnych jakich branż jest najwięcej i z jakim 

wykształceniem są osoby? Czy wsparcie finansowe, które otrzymywały firmy było 

uzależnione od rentowności, a nie tylko opłacanego ZUS-u?  

 

Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy P. Urbaniak powiedział, że na ten moment danych 

statystycznych nie przedstawi, informację prześle mailem. Odsetek osób bezrobotnych 

między 18, a 30 rokiem życia nie jest duży. Największy odsetek osób bezrobotnych to 40+. 

Natomiast jeśli chodzi o wykształcenie to osoby głównie z wykształceniem humanistycznym i 

studniami wyższymi. Ślusarz, kierowca, mechanik, operator cnc, cng bez problemu znajduje 

prace na rynku pracy. Częstochowski Urząd Pracy przy współudziale Wojewódzkiego Urzędu 

Pracy realizuje formułę „Barometr zawodów”. Jest dostępny  na stronie internetowej 

Wojewódzkiego Urzędu Pracy w Katowicach, który mówi o zawodach nadwyżkowych, 

deficytowych i preferowanych na rynku pracy. Dla osób młodych 18 – 30 lat dedykowany 

jest program POWER, czyli program operacyjny, wiedza, edukacja, rozwój w ramach którego 

są wszystkie formy wsparcia m.in. staże, prace interwencyjne, roboty publiczne, wsparcie dla 

przedsiębiorców. Ponadto powiedział, że przedsiębiorcy musieli spełnić określone warunki w 

poszczególnych formach wsparcia. Urzędy Pracy wspierały głównie i przede wszystkim 

mikroprzedsiębiorców, czyli do dziewięciu osób zatrudniających pracowników. 

Przedsiębiorca biorąc mikropożyczkę musiał utrzymać swoją działalność gospodarczą przez  
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okres trzech miesięcy, która następnie była umarzana.  Wojewódzki Urząd Pracy udzielał 

wsparcia dużym i średnim przedsiębiorcom.  

 

Radny M. Chudzik stwierdził, że zrobiono ogromną krzywdę wszystkim przedsiębiorcom 

zamykając szkoły zawodowe i technika. Obecnie osoby fizyczne z przygotowaniem pracę 

znajdą bardzo szybko. 

 

Przewodniczący Rady A. Kubat podziękował Dyrektorowi za ogromną pracę merytoryczną. 

Zapytał, jak przy obecnej skali bezrobocia jednocześnie przyjmowane są do pracy osoby za 

wschodniej  granicy? 

 

Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy P. Urbaniak odpowiedział, że jest bardzo dużo osób 

wykwalifikowanych, które chcą przyjechać do Polski. Progresja zarobków pomiędzy Ukrainą, 

a Polską jest bardzo duża. W 2019 roku zarejestrowano 18 000 oświadczeń o powierzeniu 

pracy obywatelom przede wszystkim Ukrainy.      

   

Ad.8 

Z-ca Kierownika Nadzoru Wodnego w Częstochowie J. Skubała powiedziała, że na 

dzisiejszym spotkaniu reprezentuje Kierownika Nadzoru Wodnego w Częstochowie Mariusza 

Rachwalika i Kierownika Nadzoru Wodnego w Radomsku Jana Kolończyka, który aktualnie 

przebywa na zwolnieniu lekarskim. Działaniem Nadzoru Wodnego Częstochowa objętych 

jest w sumie 31 gmin, z tego 16 gmin na terenie Starosta Powiatowego. Nadzór Wodny 

Radomsko również obsługuje kilka gmin Powiatu częstochowskiego: Kruszynę, część gminy 

Mykanów, część gminy Rędziny i północno – zachodnią część gminy Kłomnice. 

Poinformowała, że w tym roku wykonują konserwacje bieżącą, utrzymanie polegające na 

wykoszeniu skarp, międzywala, wałów przeciwpowodziowych rzeki Warty w miejscowości 

Słowik oraz siłami własnymi w Przyrowie wały przeciwpowodziowe rzeki Wiercicy. W tym 

roku na terenie gminy Kłomnice wykonywana jest konserwacja rzeki Bystrej. Od Zawady do 

ujścia na długości około 1 800 m, związane jest to z pracami scaleniowymi. Wykonywane jest 

to własnymi środkami i siłami. W Nadzorze w Częstochowie jest zatrudnionych trzech 

pracowników fizycznych. Na bieżąco usuwane są tamy bobrowe, wcześniej zgłaszane lub po 

przeglądach. W tym roku planują wykoszenie dwóch zbiorników na terenie gminy Przyrów 

(Julianka i Przyrów). Wykonana zostanie konserwacja rzeki Wiercicy na terenie gmin 

Przyrów i Dąbrowa Zielona i rzeki Stradomka w Częstochowie na długości około 2km do 

ujścia oraz na terenie Blachowni m. Cisie. Na bieżąco usuwane są zatory z tam bobrowych i 

zatory z drzew. Rzeki są monitorowane. Na terenie Radomska do konserwacji przewidziana 

została rzeka Widzówka.  

Sprawozdania z Nadzorów Wodnych: w Częstochowie, Kłobucku, Koniecpolu, Radomsku i 

Włoszczowej stanowią załącznik nr 3a do niniejszego protokołu.  

 

Radna U. Całusińska zapytała, jakie są obowiązki Wód Polskich w gminach, gdzie nie ma 

rzeki? Nie było żadnej informacji odnośnie rzeki Warta, która płynie we Mstowie. Zapytała 

ile metrów brzegu przynależy do obywatela, aby nikt mu nie zagrodził? 1,5 metra, czy 4 m? 

W jaki sposób prowadzona jest interwencja by brzeg został wytyczony?  

 

Z-ca Kierownika Nadzoru Wodnego w Częstochowie J. Skubała wyjaśniła, że w gminie 

Rędziny jest górny odcinek Pijawki i górny odcinek Bystrej. Z przepisów ustawy Prawo 

wodne jest 1,5 m od górnej krawędzi skarpy rzeki, której nie można grodzić i nie można 

zagradzać. 1,5 m ma być dostępne dla osób nie mających działek przy rzece. W momencie 

uzyskania informacji o złamaniu prawa wysyłane jest pisma o likwidacje ogrodzenia. Po nie 

wyegzekwowaniu zastosowane są środki zastępcze wykonane środkami własnymi.  
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Członek Zarządu H. Kasiura powiedział, że Wody Polskie funkcjonują czwarty rok. Na 

terenie powiatu częstochowskiego, a szczególnie na terenie trzech gmin: Dąbrowa Zielona, 

Przyrów, Koniecpol nie prowadzone są żadne konserwacje na ciekach podstawowych. Wie, 

że nie dotyczy to kompetencyjnie nadzoru w Częstochowie tylko Regionalnego Zarządu 

Wodnego w Warszawie. Niedawno powstała instytucja Wody Polskie. Mija już czwarty rok i 

konserwacji na tych ciekach podstawowych i na rzece Pilicy nie ma żadnych. Rzeka Pilica 

jest zrośnięta, a tam gdzie są jazy zamulona. Ocena prac konserwacyjnych nas jako 

samorządowców na Pilicy jest żadna, za wyjątkiem międzywala w Koniecpolu. Konkluzja 

jest smutna i przykra. Drugą sprawą jest rzeka Białka na terenie Koniecpola. Od 10 lat z 

włodarzami Miasta i Gminy Koniecpol próbują w jakiś sposób dokonać konserwacji na 

odcinku Koniecpol – Biała Wielka, 6km. Opracowano dokumentacje projektowo – 

kosztorysową jeszcze za Śląskiego Zarządu Melioracji i Gospodarki Wodnej w ramach 

Urzędu Marszałkowskiego. Wydano około 300 tys. zł. Nie wiadomo, gdzie ona teraz jest. 

Regionalnego Dyrekcja Ochrony Środowiska wydała decyzje, że na terenie Białki są minogi, 

czyli bezkręgowce, nie wolno wejść z pracami ze względu na Naturę 2000. Zastanawia się, 

czy będą przeprowadzane konserwacje cieków podstawowych i konserwacji rzek. Zarośnięta 

jest melioracja szczegółowa, cieki podstawowe i Pilica.  

 

Z-ca Kierownika Nadzoru Wodnego w Częstochowie J. Skubała poinformowała, że 

Koniecpol podlega pod Zarząd Zlewni w Piotrkowie Trybunalskim, a nadzór jest w 

Koniecpolu, gdzie kierownikiem jest pan Włodarczyk. Uważa, że należy pisać i monitować 

do władz wyższych o przeprowadzenie konserwacji.  

 

Wicestarosta J. Miarzyński odniósł się do planów i tych zadań, które obecnie się odbywają. 

Z informacji przedstawionych przez panią Skubałę wynika, że Bystra będzie czyszczona na 

odcinków 1,5km. Miesiąc temu Powiat wystąpił z wnioskiem do Regionalnego Zarządu 

Wodnego w Poznaniu aby wyczyścić i konserwować rzekę. Powiedział, że dokonano 

czyszczenia rowów melioracyjnych na obiekcie scaleniowym i dno naszych rowów jest niżej 

niż dno cieku Bystra i w związku z tym woda nigdy nie popłynie do Bystrej, a Bystrą do 

Warty. Zapytał, czy zostanie przeprowadzone odmulanie, gdyż samo koszenie nie wystarczy? 

Następnie odniósł się do rzeki Widzówki. Od 2019 roku Powiat próbuje wprowadzić zadanie 

do budżetu Wód Polskich i niestety, jak dotąd się to nie udaje. Na slajdzie pokazane jest, że 

rzeki i cieki podstawowe powiatu częstochowskiego są podzielone na pięć nadzorów. Nie 

wie, czy jest to najlepsze rozwiązanie, gdyż ze sprawozdań, które przekazano za rok 2020 

nadzór w Kłobucki i nadzór w Radomsku na terenie powiatu częstochowskiego ani złotówki 

nie wydały. Od trzech lat na rzece Widzówce nie wykonano żadnych prac. Uważa, że jakby 

był tylko nadzór wodny w Częstochowie i miał całą zlewnie Odry, a nadzór wodny w 

Piotrkowie zlewnie Pilicy to byłby lepszy porządek. Brak jest środków finansowych na prace 

konserwacyjne, ewentualnie usuwane są tylko tamy bobrowe, czy wykaszanie. Następnie 

odniósł się do inwentaryzacji cieków. Zapytał, czy Wody Polskie przejęły wszystkie cieki 

podstawowe i wody naturalne, które były we władaniu RZGW i Śląskiego Zarządu 

Melioracji? Wie, że nadal są cieki „bezpańskie”.  

 

Z-ca Kierownika Nadzoru Wodnego w Częstochowie J. Skubała odpowiedziała, że 

podział na pięć nadzorów wodnych jest ujęty w prawie wodnym, ponieważ podział jest 

obecnie zlewniami dawniej był województwami, czy powiatami. RDOŚ niechętnie wydaje 

zgody na wykonanie odmulenia. Było rozporządzenie z 2002 roku, gdzie określone było, 

które rzeki są ciekami, obecnie w momencie powstania Wód Polskich trwa kwalifikacja 

cieków i rzek. Odniosła się do tzw. wód pozostałych, które kiedyś były na bazie rowów 

melioracyjnych powiedziała, że one teraz są w większości z powrotem rowami 

melioracyjnymi. Niestety spółki w naszym regionie nie działają i utrzymanie zawsze należało 

i obecnie należy do właścicieli odnoszących korzyści zlokalizowanych przy danym cieku,  
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niekoniecznie właścicieli samego gruntu. Na nich spada wykonanie konserwacji rowów, 

wykoszenie, udrożnienie i utrzymanie w sprawności technicznej.          

 

Członek Zarządu G. Jelonek powiedział, że ma bardzo dobry kontakt zarówno z 

Piotrkowem Trybunalskim, jak i z nadzorem wodnym w Koniecpolu panem Andrzejem 

Włodarczykiem, ale oni są wszyscy bezradni. Trzy lata temu rzeka Białka płynąca do Pilicy 

przez Koniecpol, która zasilała stawy pstrągowe w wodę okazało się, że nie ma wody. 

Rozpoczęła się walka z Wodami Polskimi, ale RDOŚ blokuje wszelkie inwestycje ze względu 

na Naturę 2000. Ochrona minoga i innych roślin. Razem z Burmistrzem Koniecpola pojechali 

do Ministerstwa Ochrony Środowiska w Warszawie, gdzie poruszyli temat. Po spotkaniu 

udało się zorganizować spotkanie z panią dyrektor z RDOS-iu z Katowic oraz panią dyrektor 

Wód Polskich z Piotrkowa Trybunalskiego wraz z pracownikami merytorycznymi. Będąc w 

terenie zobaczyli co dzieje się na rzece. Stwierdzono, że faktycznie jest problem. Dwa odcinki 

etapami zostały zrobione. Kolejnym problemem są tamy bobrowe. Poprosił, aby wpłynąć na 

władze. Pieniądze są niezbędne. Po wichurach, które przeszły niezbędny jest przegląd rzek. 

Potrzeba jest konserwacja cieków podstawowych, aby można było korzystać z rzek.  

 

Z-ca Kierownika Nadzoru Wodnego w Częstochowie J. Skubała stwierdziła, że należy 

pisać do władz nadrzędnych, do Zarządu Zlewni i do Regionalnych Zarządów Gospodarki 

Wodnej.  

 

Przewodniczący Rady A. Kubat uważa, że pisanie nie jest rozwiązaniem, ważna jest 

interwencja Posłów i Senatorów, którzy stanowią prawo w Polsce. Jest to klucz do 

rozwiązania sytuacji. Nie można udawać, że coś się robi. Zaapelował o zaangażowanie 

Parlamentarzystów.  

 

Z-ca Kierownika Nadzoru Wodnego w Częstochowie J. Skubała podziękowała za 

dyskusje i za spotkanie, a wszelkie wątpliwości i pytania można kierować na ul. Wręczycką 

11 w Częstochowie do Nadzoru Wodnego.      

   

Ad.9 
Przewodniczący Rady A. Kubat poinformował, że projekt uchwały w sprawie zmian w 

Wieloletniej Prognozie Finansowej Powiatu Częstochowskiego na lata 2021 – 2028 został 

radnym udostępniony w systemie eSesja i zaakceptowany przez komisję merytoryczną. 

Przewodniczący odczytał uzasadnienie załączone do projektu uchwały. Zapytał, czy są uwagi 

i zapytania do projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Rady A. Kubat wobec braku głosów poddał pod głosowanie ww. projekt 

uchwały. 

 

Rada Powiatu w obecności 21 radnych: jednomyślnie 21 głosami „za” podjęła uchwałę Nr 

XXIX/218/2021 w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Powiatu 

Częstochowskiego na lata 2021 – 2028. Uchwała stanowi załącznik nr 4 do niniejszego 

protokołu.  

Wyniki głosowania 

Głosowano w sprawie: Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Powiatu Częstochowskiego na 

lata 2021 – 2028 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Urszula Całusińska, Mieczysław Chudzik, Grzegorz Dyner, Marianna Dziura, Andrzej Goldsztajn, Adam Jaruga, Gwidon Jelonek, 

Henryk Kasiura, Robert Knysak, Monika Kosielak, Andrzej Kubat, Elżbieta Łągiewka, Magdalena Maciążka, Jan Miarzyński, Adam 

Morzyk, Ignacy Palutek, Krzysztof Smela, Joanna Tekiela, Danuta Tomza, Edyta Wierzbińska, Adam Wochal 
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NIEOBECNI (4) 

Maciej Janowski, Katarzyna Kapica, Bożena Lara, Adam Markowski 

Przewodniczący Rady A. Kubat stwierdził podjęcie ww. uchwały.  

Ad. 10 

Przewodniczący Rady A. Kubat poinformował, że projekt uchwały w sprawie zmian w 

budżecie Powiatu Częstochowskiego na 2021 rok został radnym udostępniony w systemie 

eSesja i zaakceptowany przez komisję merytoryczną. Przewodniczący zapytał, czy są uwagi i 

zapytania do projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Rady A. Kubat wobec braku głosów poddał pod głosowanie ww. projekt 

uchwały. 

 

Rada Powiatu w obecności 21 radnych: jednomyślnie 21 głosami „za”, podjęła uchwałę Nr 

XXIX/219/2021 w sprawie zmian w budżecie Powiatu Częstochowskiego na 2021 rok. 
Uchwała stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu.  
 
Wyniki głosowania 

Głosowano w sprawie: Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie powiatu częstochowskiego na 2021 rok 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Urszula Całusińska, Mieczysław Chudzik, Grzegorz Dyner, Marianna Dziura, Andrzej Goldsztajn, Adam Jaruga, Gwidon Jelonek, 

Henryk Kasiura, Robert Knysak, Monika Kosielak, Andrzej Kubat, Elżbieta Łągiewka, Magdalena Maciążka, Jan Miarzyński, Adam 

Morzyk, Ignacy Palutek, Krzysztof Smela, Joanna Tekiela, Danuta Tomza, Edyta Wierzbińska, Adam Wochal 

 

NIEOBECNI (4) 

Maciej Janowski, Katarzyna Kapica, Bożena Lara, Adam Markowski 

 

 

Przewodniczący Rady A. Kubat stwierdził podjęcie ww. uchwały.  

 

Ad. 11 

Przewodniczący Rady A. Kubat poinformował, że projekt uchwały w sprawie 

niedochodzenia należności pieniężnych mających charakter cywilnoprawny przypadających 

Powiatowi Częstochowskiemu lub jego jednostkom organizacyjnym został radnym 

udostępniony w systemie eSesja i zaakceptowany przez komisję merytoryczną. 

Przewodniczący zapytał, czy są uwagi i zapytania do projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Rady A. Kubat wobec braku głosów poddał pod głosowanie ww. projekt 

uchwały. 

 

Rada Powiatu w obecności 21 radnych: jednomyślnie 21 głosami „za” podjęła uchwałę Nr 

XXIX/220/2021 w sprawie niedochodzenia należności pieniężnych mających charakter 

cywilnoprawny przypadających Powiatowi Częstochowskiemu lub jego jednostkom 

organizacyjnym. Uchwała stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu.  
 

Wyniki głosowania 
Głosowano w sprawie: Podjęcie uchwały w sprawie niedochodzenia należności pieniężnych mających charakter cywilnoprawny 

przypadających Powiatowi Częstochowskiemu lub jego jednostkom organizacyjnym 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Urszula Całusińska, Mieczysław Chudzik, Grzegorz Dyner, Marianna Dziura, Andrzej Goldsztajn, Adam Jaruga, Gwidon Jelonek, 

Henryk Kasiura, Robert Knysak, Monika Kosielak, Andrzej Kubat, Elżbieta Łągiewka, Magdalena Maciążka, Jan Miarzyński, Adam 

Morzyk, Ignacy Palutek, Krzysztof Smela, Joanna Tekiela, Danuta Tomza, Edyta Wierzbińska, Adam Wochal 
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NIEOBECNI (4) 

Maciej Janowski, Katarzyna Kapica, Bożena Lara, Adam Markowski 

 

Przewodniczący Rady A. Kubat stwierdził podjęcie ww. uchwały.  

 

Ad.12 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej A. Wochal odczytał sprawozdanie Komisji 

Rewizyjnej za I półrocze 2021 roku. Sprawozdanie stanowi załącznik nr 7 do niniejszego 

protokołu.  

 

Ad.13 

Przewodniczący Rady A. Kubat przedstawił korespondencję, która wpłynęła do Rady w 

okresie od ostatniej sesji tj. od 1 lipca 2021 roku informując, że poszczególne dokumenty 

pozostają do wglądu w Biurze Rady. Informacja stanowi załącznik nr 8 do niniejszego 

protokołu. 

 

Ad.14 

Radny I. Palutek zgłosił brak dostępu do toalet dla petentów.   

 

Radny R. Knysak odniósł się do następujących kwestii: 

- podziękował za interwencje i wizje lokalną na drodze między Wancerzowem, Kucharami, a 

Rzerzęczycami. Pasy zostały pomalowane. Niestety są sygnały od mieszkańców z tego 

terenu, że problem nie został rozwiązany. Zaapelował i zawnioskował w imieniu swoim i 

mieszkańców o budowę kolejnego etapu chodnika; 

- podziękował za położenie nakładki asfaltowej na odcinku drogi 1005 S Jasków – Rędziny; 

- wnosi w imieniu mieszkańców o wycinkę krzaków i drzew przy drodze powiatowej 1005 S 

Jaskrów – Rędziny; 

- ponawia wniosek o wycinkę krzewów przy skrzyżowaniu drogi powiatowej 1007 S z 

Mirowa do Rędzin, z drogą wojewódzką 786; 

- zapytał w imieniu władz Gminy Mstów o możliwość wypożyczenia zamiatarki z obwodu 

drogowego w Koniecpolu dla obwodu drogowego w Rudnikach? Władze Gminy zobowiązały 

się do partycypacji w kosztach.            

 

Radna U. Całusińska odniosła się do kwestii drogi wojewódzkiej między powiatem 

częstochowskim, a Kielcami. Droga na terenie powiatu jest w fatalnym stanie. Podobnie jest 

we Mstowie. Uważa, że województwo powinno przekazać środki na poprawę nawierzchni i 

mostów. 

 

Radna J. Tekiela podziękowała za przekazanie pisma mieszkańców Hutek wszystkim 

radnym. Zwróciła się z prośbą do Przewodniczącego Rady o rozeznanie możliwości 

umieszczenia na stronie BIP adresów mailowych wszystkich radnych.  

 

Członek Zarządu H. Kasiura odniósł się do kwestii związanej z drogą wojewódzką o której 

mówiła radna U. Całusińska. Powiedział, że w pespektywie 2007 - 2013 w ramach 

Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Świętokrzyskiego ówczesny Marszałek 

i Zarząd województwa wszystkie środki z transportu na drogi przekazał na drogi 

wojewódzkie. Powiat podpisał porozumienia z 40 samorządami. Niestety cel został 

zmieniony. Każdy wójt, burmistrz otrzymał środki na rewitalizacje rynku lub inne zadanie, a 

drogi wojewódzkie nie zostały zakwalifikowane. Podkreślił, że poprawiła się infrastruktura na 

drogach powiatowych i gminnych. Na drodze wojewódzkiej  na terenie gminy Mstów na 

krótkich odcinkach położono nakładkę bitumiczną, która się rwie. Od 2005 roku 

interweniował w sprawie przebudowy drogi wojewódzkiej od Woli Mokrzeskiej w kierunku  
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granicy województwa świętokrzyskiego. Dwa lata temu zrobiono drogę w Woli Mokrzeskiej, 

zrobiono odcinek od Świętej Anny do Starego Koniecpola i w tym roku rondo w Świętej 

Annie. Przebudowa odcinka od Świętej Anny do granic województwa częstochowskiego była 

przedmiotem perspektywy  2013 – 2020, ale niestety przepadła. Wykonana jest dokumentacja 

od Starego Koniecpola do ul. Górnej w Koniecpolu. Sejmik województwa śląskiego w 

wieloletniej prognozie finansowej wprowadził zadanie do realizacji. Wartość kosztorysowa 

przedsięwzięcia na dwa kilometry to 37 mln zł. Rozpoczęcie wyłonienia operatora na 

wykonanie zadania koniec 2021 rok. Wykonanie zadania w latach 2022 – 2024. Podziękował 

Zarządowi województwa śląskiego, że mimo trudnych sytuacji wygenerował środki na mocno 

zniszczony odcinek drogi. Przypomniał, że jest porozumienie z Zarządem województwa 

śląskiego na utrzymanie cząstkowe na drogach wojewódzkich, około 170 km na terenie 

powiatu częstochowskiego. Uważa, że trzeba prowadzić dialog z Zarządem województwa 

śląskiego w zakresie zwiększenia środków w ramach porozumienia na utrzymanie na drogach 

wojewódzkich.  

 

Radna M. Dziura potwierdziła, że wraz z Wójtem czyniła starania oraz wielokrotnie 

wysyłała pisma i interpelacje do Katowic w sprawie drogi wojewódzkiej łączącej powiat 

myszkowski z Koniecpolem.   

 

Przewodniczący Rady A. Kubat poprosił radnych koalicyjnych o pozostanie  po sesji.   

 

Radny M. Chudzik powiedział, że o drogę Kopalnia – Aleksandria stara się już cztery lata. 

W ciągu ostatnich trzech lat żadna droga w gminie Konopiska nie została zrobiona. Ponadto 

podziękował Staroście za włączenie się w pół maraton aleksandryjski (21 km) organizowany 

przez Gminne Centrum Kultury i Rekreacji.                   

 

Ad. 15 

Przewodniczący Rady A. Kubat wobec wyczerpania porządku obrad o godz. 12:14 zamknął 

obrady XXIX Sesji Rady Powiatu.  

 

Sesja była transmitowana i utrwalana za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk. Nagrania 

obrad są udostępnione w BIP i na stronie internetowej powiatu. Płyta CD z nagraniem audio oraz 

transkrypcją stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu.  

 

 

Protokół sporządziła: Sylwia Knapik   

 

 

 

 

 

 


